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P r o t o k ó ł    Nr  XX/2016 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
z dnia 30 czerwca 2016 roku 

odbytej w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego 
w  godzinach  od 800  do  1010 

   
 

Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał, ponieważ na 15 
radnych 14 jest obecnych – zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim Kazimierz Warylak.  

 
Projekt porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji: 
    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 
  
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 
 
4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Komendant Powiatowy Policji             
     b/ dyskusja 
 
6. Sprawozdanie z funkcjonowania Ochotniczych Straży Pożarnych 
działających na terenie Miasta i Gminy Kamień Krajeński.   
     a/ wprowadzenie do tematu – Inspektor ds. p.poż. 
     b/ dyskusja 
 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 
na rok 2016.   
     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz            
     b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr XX/124/2016   
 
8. Odpowiedź na interpelacje. 
 
9. Zapytania i wolne wnioski.       
                                                    

     Radni jednogłośnie 14 głosami za przedstawionym porządkiem obrad. 
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Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
 Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem protokołu z poprzedniej 
sesji. 
 
Ad. 3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 
 
K. Warylak – chciałbym poinformować radnych, że Dyrektor Eckert, który nie 
mógł przybyć na dzisiejszą sesję, zapoznał mnie na wtorkowym spotkaniu                   
z planem działań jakie w ostatnim czasie dzieją się i będą działy na terenie 
naszej gminy. Wykaszanie rozpoczęto od strony Małej Cerkwicy, Dużej 
Cerkwicy. Wszystkie działania można śledzić na bieżąco na stronie 
internetowej.  
 
J. Wróblewski – już piąty raz ponawiam sprawę oczyszczenia kanałów 
ściekowych w Zamartem. W sobotę padało, woda lała się przez szosę. 
Wszystko jest pozapychane. Obiecał Pan Burmistrz na ostatniej komisji, że 
sprawa zostanie załatwiona. Sprawdzałem jeszcze dzisiaj rano, nic nie 
zostało w tej kwestii zrobione. 
             Następna sprawa dotyczy chodnika do jeziora. Pamiętam, że pewne 
uzgodnienia były w roku 1998 za kadencji Burmistrza Fiałkowskiego. 
Poruszałem już kilka razy tę sprawę, składałem interpelację, jednak nie 
doczekałem się finału sprawy. Szkoda, okazja była 3 lata temu kiedy był 
robiony płot. Trzeba było dojść do porozumienia z Prezesem i ten chodnik 
mógł być zrobiony. Nie dziwię się mieszkańcom, słabe jest dojście do jeziora, 
a wiadomo jaki jest ruch latem, szczególnie przy krajówce. Zastanawiam się 
Panie Burmistrzu, czy to niemoc czy niechęć. Trzecie sołectwo pod względem 
wielkości w naszej gminie, a praktycznie w ostatnich latach nic się nie robi. 
W takich mniejszych do 100 czy 200 mieszkańców podejmuje się więcej 
działań niż w tak dużym sołectwie. Zastanawiam się z mieszkańcami czy nie 
wystąpimy o odłączenie sołectwa i przyłączenie do Chojnic. Nie widzę innej 
możliwości.  
  
St. Drogoś - mam dwie interpelacje. Pierwsza dotyczy powiększającej się 
dziury na ulicy Poległych w Radzimiu, ul. Dworcowej koło studzienki. Dziura 
jest coraz większa. Nie wiem czemu się tak dzieje, myślę że woda podmywa. 
Chciałbym również zapytać kto odpowiada za drzewa, które rosną przy 
drodze powiatowej? 
 
W. Głomski – właściciel drogi. 
 
St. Drogoś – czy sprawdzają stan tych drzew? Ostatnio siły przyrody 
spowodowały przewrócenie drzew. Na tej trasie gdzie to się stało znajdują się 
drzewa, które po prostu zagrażają. Nikt tego nie kontroluje. Nie wiem kto to 
powinien robić i czy są to  pomniki przyrody, ale zagrażają one życiu. Wiszą 
suche gałęzie nad jezdnią. To należałoby zrobić. Taka jest moja uwaga, aby 
zająć się również tym, a nie tylko dziurami w jezdni. Drzewa, które rosną 
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przy drogach są również zagrożeniem dla użytkowników. Chciałbym wiedzieć 
kto się tym zajmuje i kto za to odpowiada. Niech Pan Eckert odpowie.  
 
K. Warylak – podczas naszego spotkania z Dyrektorem Eckertem 
wspominałem o tym. Mówiłem o gałęziach itd. Powiedział, że oni za to 
odpowiadają i jeżdżą to sprawdzać. Tak mi odpowiedział.  
 
St. Drogoś – chodzi mi o to czy podczas nawałnicy oni również uczestniczą 
przy usuwaniu uszkodzonych drzew? Ja widzę, że tylko strażacy są od tego, 
a ich przy tym nie widziałem. Nie mówię, że oni mają być jak trwa nawałnica, 
ale jak się kończy to oni powinni być w pogotowiu i usuwać skutki nawałnic. 
Strażacy są wzywani po 5 czy 6 razy, aby usuwać drzewa.  
 
K. Warylak – rozmawiałem z Dyrektorem o tym i mówił, że oni tutaj byli, ale 
czy coś robili tego nie wiem. Mówił, że na terenie Więcborka była gorsza 
sytuacja, a tutaj tak nie zagrażało.  
 
St. Drogoś – ja jeszcze ich nie widziałem.  
 
K. Warylak – szkoda, że nie ma Dyrektora dzisiaj, ale myślę, że na kolejną 
sesję zaprosimy go z odpowiednim wyprzedzeniem, aby znalazł czas                      
i przyjechał.    
 
J. Wróblewski – Panie Przewodniczący, ja chciałbym wrócić do sprawy cen 
wody. Nie podoba mi się, ponieważ wisi u nas na klatce w Zamartem pismo, 
że z dniem 1 lipca została podwyższona cena wody uchwałą Rady Miejskiej. 
Po co wypisywać takie bzdury jak Rada Miejska negatywnie to zaopiniowała?   
 
K. Warylak – uchwała nie przeszła. 
 
J. Wróblewski – ale jest napisane, że uchwałą Rady Miejskiej. Tak nie może 
być.  
 
K. Warylak – będę rozmawiał z Prezesem dlaczego tak zostało napisane.  
 
Ad. 4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  
 
Informacja - w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
W związku z tym, iż Komendant Powiatowy Policji w Sępólnie Krajeńskim           
z powodu ważnych spraw służbowych dotarł z opóźnieniem na sesję, 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim, za zgoda Rady, 
poprosił Inspektora ds. p.poż. Jana Kropidłowskiego o przedstawienie 
Sprawozdania z funkcjonowania Ochotniczych Straży Pożarnych działających 
na terenie Miasta i Gminy Kamień Krajeński.        
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Ad. 6. Sprawozdanie z funkcjonowania Ochotniczych Straży Pożarnych 
działających na terenie Miasta i Gminy Kamień Krajeński.   
 Wprowadzenia do tematu dokonał Inspektor ds. p.poż.                          
J. Kropidłowski.  
 
Informacja - w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
J. Wróblewski – patrząc na budżet wykorzystaliście do maja prawie 63%,               
a do końca roku pozostało 7 miesięcy. Uważam, że trochę oszczędniej 
powinniście gospodarzyć, ponieważ 150 tysięcy to będzie mało na bieżący 
rok. 
 
J. Kropidłowski – prawda jak taka, że budżet jest trochę mniejszy. 60% są to 
wydatki stałe. Liczę na przychylność Rady i Pana Burmistrza co do 
zwiększenia środków na straże, ponieważ są różne niespodziewane wydatki.  
 
St. Drogoś - nie zgodzę się z opinią, że straże mają oszczędzać. Na 
bezpieczeństwie mieszkańców nie można oszczędzać.  
 
K. Warylak - chciałbym w imieniu Rady podziękować za tak aktywne 
zaangażowanie strażaków w życie naszej gminy.  
 
J. Steinborn – przychylam się do słów Pana Przewodniczącego. Myślę, że jest 
to grupa ochotników, która pojawia się tam gdzie nie tylko statut im 
nakazuje, ale tam gdzie ich profil działalności jest potrzebny. Zawsze można 
na nich liczyć. 
 
T. Kalla – sołtys wsi Płocicz - chciałbym również podziękować sołtysom,  
którzy też z sołeckich pieniędzy przeznaczają fundusze na straż.  
 
W. Głomski – ostatnia nawałnica jaka miała miejsce pokazała jak dobrze 
funkcjonuje straż w naszej gminie. Serdeczne podziękowania za 
zaangażowanie. Zgodzę się z opinią, że na bezpieczeństwie nie można 
oszczędzać. Jak będzie taka potrzeba będziemy dokładać, tak aby 
zabezpieczyć funkcjonowanie straży.  
 
J. Kropidłowski - chciałbym przyłączyć się do podziękowań dla wszystkich 
sołtysów, jak również przeprosić w imieniu Prezesa za to, że nie mógł przybyć 
na dzisiejszą sesję lecz sprawy zdrowotne żony mu na to nie pozwoliły.  
 
Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 
 
Ad. 5. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński.  
 Wprowadzenia do tematu dokonał Komendant Powiatowy Policji – 
Paweł Zawada.  
 
Informacja - w załączeniu do protokołu z sesji. 
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A. Atamański – występuję z następującą prośbą - od ponad roku mieszkańcy 
apelują o ograniczenie prędkości do 40 km/h na ulicy Chojnickiej na 
wysokości sklepu Biedronka. Czy Pan mógłby nasz wniosek wesprzeć, aby 
takie ograniczenie tam funkcjonowało?  
 
P. Zawada – oczywiście zauważamy miejsca na terenie gminy, w których jest 
niebezpiecznie. Staramy się współpracować z samorządem gminnym i takie 
miejsca likwidować. Równolegle z Panem Burmistrzem wystąpiliśmy                 
z wnioskiem do GDDKiA o wyznaczenie ograniczenia prędkości właśnie na 
tym odcinku drogi. Niestety dostaliśmy odpowiedź odmowną. Wytypowaliśmy 
trzy miejsca, które są najbardziej niebezpieczne. Dwa z nich znajdują się               
w samym Kamieniu. Pierwsze to jest miejsce, o którym Pan wspomniał,                 
a drugie jest to przejście przy gimnazjum. Widzimy te potrzeby, jednak 
finalizacja tych wniosków jest po stronie GDDKiA, która na dzień dzisiejszy 
jest nieprzychylna.  
 
J. Steinborn – GDDKiA w jednym z pism wskazała, że nie wyraża zgody na 
postawienie znaku 40km/h. Sugerują, że należy wzmożyć kontrole policji                
i dyscyplinować kierowców. Nie mieszkam w Kamieniu Krajeńskim 
aczkolwiek często tą trasą jeżdżę. Nie zauważyłam, aby było więcej kontroli. 
Może poprawą bezpieczeństwa byłoby zwiększenie patroli na tym odcinku. 
 
P. Zawada – ma Pani rację, kontrole zawsze poprawiają poziom 
bezpieczeństwa w miejscu, w którym są wykonywane. Często 
kontrolowaliśmy przy ulicy Leśnej lecz od pewnego czasu tego nie czynimy, 
ponieważ zabraniają nam to wytyczne od GDDKiA.  Pozostaje nam albo wjazd 
do Biedroniki albo wideorejestrator w samochodzie nieoznakowanym.  
 
J. Wróblewski – miejscowością, gdzie było również dużo kolizji jest Zamarte. 
Przeważnie dzieje się tak po deszczu przy śliskiej nawierzchni. Moim zdaniem 
prędkość też odgrywa rolę. Całe szczęście, że nie ma tam grubych drzew. 
Przypuszczam, że każdy jeden wypadek byłby tam śmiertelny. Może dobrze 
byłoby postawić znak ograniczenia prędkości przed tym łukiem. 
 
P. Zawada – w tej kwestii też zwracaliśmy się do GDDKiA. Odpowiedź jednak 
również była negatywna. Myślę, że jest przynajmniej pięć niebezpiecznych 
miejsc na drodze krajowe nr 25 na samym terenie gminy Kamień Krajeński 
m.in. zakręt przed Orzełkiem, Obkasem czy Płociczem. Staramy się na 
bieżąco zbierać informacje i formułować odpowiednie wnioski do Zarządu 
Dróg, aby to bezpieczeństwo poprawić.  
 
K. Warylak - z informacji Pana Komendanta wynika, że nasze bezpieczeństwo 
jest coraz lepsze. W imieniu Rady chciałbym podziękować Policji za dbanie            
o porządek. 
 
W. Głomski – dziękuję za bardzo dobrą współpracę.  

 
P. Zawada – dziękuję za wsparcie jakie udzieliliście nam w tym roku.  
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Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 
  
Ad. 7. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 
Krajeńskiego - Wojciech Głomski.  

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XX/124/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 30 
czerwca 2016 r. zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2016 podjęta 
została jednogłośnie 14 głosami za.   
 
Ad. 8. Odpowiedź na interpelacje.   
 
W. Głomski – Pan Wróblewski pytał o chodnik do jeziora i zarzucał brak 
inwestycji na terenie sołectwa Zamarte. Jeżeli chodzi o chodnik do jeziora, 
zmieniły się zasady. W momencie gdy wszystko się ustabilizuje poinformuję 
Państwa jak to wszystko będzie przebiegało. W sprawie inwestycji trochę się 
Pan pomylił. Jeżeli spojrzy Pan na Niwy - oczyszczalnia zrobiona, most 
zrobiony. Jeżeli chodzi o Zamarte - chodniki zrobione przez GDDKiA, 
dociągnięta woda, wyremontowana również szkoła oraz dokonany remont 
oświetlenia. 
 Pan Drogoś poruszył sprawę powiększającej się dziury na ulicy 
Poległych w Radzimiu – Dworcowej  i  drzew, które rosną przy drodze 
powiatowej. Faktycznie wczoraj rzuciło mi się to w oczy. Postaramy się wraz 
ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim to naprawić. Za drzewa przy 
drogach powiatowych odpowiada zarządca dróg. Sobotnia nawałnica 
przewróciła wiele drzew i podkreślam jeszcze raz, że straż stanęła na 
wysokości zadania. 
 
Ad. 9. Zapytania i wolne wnioski.       
                                                    
P. Binger – mieszkańcy zwrócili mi uwagę, aby częściej wykonywać prace 
porządkowe na placu zbaw w parku.  
 
J. Steinborn – Orzełek zdobył I miejsce w Lidze Powiatowej w piłkę nożną, 
jednostka straży ochotniczej zajęła II miejsce na zawodach. Społeczność 
podpowiada, że może w ramach uznania rzeczowego mieszkańcy doczekają 
się ławek przy boisku czy dofinasowania tego pomysłu. Jestem pełna 
podziwu, że pomimo tylu obowiązków mają chęć i ochotę aktywnie 
uczestniczyć w różnych formach rozrywki na terenie gminy.  
 
W. Głomski – jeszcze raz chciałbym pogratulować i podkreślić, że nie gra 
tylko jedenastu zawodników lecz całe wsie kibicują. Emocje, które temu 
towarzyszą są ogromne.  
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K. Warylak – chciałbym dodać, że na pięć pierwszych miejsc w powiecie 
cztery zajęła gmina Kamień Krajeński. Cieszę się, że to już nie tylko 
rekreacja, a również zdrowa rywalizacja o miejsca. 
 
J. Wróblewski – co z wykupem gruntów pod budownictwo mieszkaniowe? 
Trzydzieści lat temu ostatni blok został wybudowany. Pan Burmistrz 
wspomniał o inwestycjach. Nie przypominam sobie, aby jakieś były robione   
w okresie pięciu lat. Gdyby nie fundusze sołeckie nawet boiska byśmy nie 
mieli. Jest to trzecie co do wielkości sołectwo w gminie i musi Pan Burmistrz 
to zrozumieć. Jesteśmy traktowani inaczej. Tak samo było za kadencji 
poprzedniego burmistrza.  
 
K. Kiedrowicz – mam pytanie odnośnie przydomowych oczyszczalni ścieków. 
Ten projekt miał być realizowany w tym roku. Połowa już za nami i jeszcze 
nic nie wiadomo.  
 
W. Głomski – będziemy na bieżąco informować jak to wszystko będzie 
wyglądało.  
 
B. Januszewski – myślę, że trzeba się zastanowić nad regulaminem tej wody.  
Ciągle Rada jest winna. Postuluję od dziesięciu lat, aby się tym nie 
zajmować. Tylko jak to zrobić prawnie, aby odstąpić od tego w naszym 
regulaminie.  
 
J. Steinborn – ale to wynika z ustawy.  
  
J. Wróblewski – myślę, że powinna pojawić się informacja, że była to decyzja 
Pana Burmistrza i Prezesa ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim.                 
W takim wypadku Rada byłaby oczyszczona. 
 
W. Głomski – rola Rady w tej kwestii jest bardzo ograniczona. Od strony 
prawnej akceptuję lub nie. W tym przypadku nie została przegłosowana, 
uchwała została odrzucona. Jednak wniosek po siedemdzięsięciu dniach                
i tak wchodzi w życie.  
 
K. Warylak - w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady XX 
Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim.  
 Dziękuję wszystkim za przybycie. 
 
Na tym obrady XX Sesji zakończono. 
 
                                                                                           
       Protokołowała                                         P r z e w o d n i c z ą c y  
/-/ wz. Karolina Żubka                                               Rady Miejskiej    
                                                                          /-/ Kazimierz Warylak                                             


